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Издава варненската Окржрша Постоянна Комисия. 
Излиза най-малко три пъти въ месеца. 

Абонаменть 2 лева годишно, 1 л. за 6 месеца 
на общините, училищата, кръчми, хотели, и кафенета 

въ окръга — безплатно. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 

до: Постоянната Комисия — Варна. 

За обявления отъ частни липа се плаща на I стр. по 1 лв. 
на редъ; II и Ш стр. по 10 ст. на дума, IV по 5 ст. на дума. 

За общински и такива отъ други учреждения за I стр. 
10 ст. на дума, Н и Ш 5 ст. на дума; IV 3 ст, на дума. 

Сравнителна прнгодность на вода и коня въ 
Земеделието. 

Паралелно съ разширяването културната 
илощь на растенията въ едно стопанство, въп
роса за сравнителната прнгодность на вола и 
коня, като впрегатни животни, става по-жез-
невъ. 

Въ по гол4мите стопанства у насъ и въ 
странство (съ малки изключения) стопаните 
употребяватъ за спрйжната работа коне и во 
лове. Въ много случаи, обаче, стопанина е 
прннуденъ да реши избора на едните или 
другите. Ако пъкъ се укаже целесъобразно 
подържането на тези два вида животни, то е 
необходимо да се нареди пропорционалностьта 
между едните и другите. Решението на този 
въпросъ предполага, предимно, чисто еконо-
мически съображения, като: производителностьта 
на коня и вола, сравнителните стойность но 
подържането имъ и стопанствените условия. 
Не по-малко важни съ и физиологическите 
имъ особенности изисквания при разните есте*. 
ствени и климатически условия. 

Едни стопани, като иматъ предвидъ важ-
ностьта отъ по скорошното извършване на пол
ските работи, защитяватъ принципа за заме-
ната на вола съ коня; напротивъ, други предпо-
читать своя скромепъ рргатъ помощникъ. Нема 
съмнение, че и едните и другите съ нрави. 
При все това, необходима е една поне удов
летворителна предника на положителните и 
отрицателни качества на тези домашни жи
вотни. Въ основата на тази преценка требва 
да лежатъ цифрови данни, относящи се до стой-
ностьта по подържането, продуктивностьта, 
иродължителностьта на службата и пазарната 
цена при купуването и продаването — следъ 
браковката. 

Съ изключение на извънредно редки случаи 
(стопанства при големи градове), кърмата на 
воловете струва много по-евтино, отколкото тази 
на ковете, тъй като те се почти не вуждаятъ 
отъ зърнена храна, а се задоволявагь при еже
дневна работа съ сено (трева), слама и коре-
ноплоди, а въ безработица даже и само съ 
слама. На коня, обаче, требва да се давате 
по-ценни, концентрирани храни и доброкачест-
венъ фуражъ- Безработицата се отразява поч
ти всекога зле върху здравословието и про
дукцията на конете; това може. да се изключи, 
ако и пр4зъ свободното време лолучавать 
предвидената въ ежедневната дажба концентри
рана храна. Съ воловете въпроса е поставенъ 

другояче: когато останатъ свободни презъ лето-
то и есеньта, изкарватъ се на паша, а прЬзъ 
зимата прегризватъ сламата въ обора н пакъ 
се занравятъ. Отъ друга страна за прислуга 
на конете се изискватъ по-здрави, по енергични 
и по-добре запознати съ природата на коня 
работници. Всички колики, запали, окуцявания, 
лоши навици у конете се длъжатъ на небрежно 
отнасяне на работниците коняри къмъ своите 
обязаности; нри воловете тези отношения не 
намиратъ тькъвъ резъкъ изразъ; за. работници 
воловари могатъ да се ириематъ и по малки отъ 
20 години момчета, които да съ запознати 
отчасти съ гледането на добитъка. 

Събраните въ това направление данни ао-
казватъ, че средната стойность на дневната из
дръжка у вола е наполовинъ по-малка отъ тази 
на коня, даже и тогава, когато се храни презъ 
летото и есеньта съ доброкачественъ фуражъ. 
Защитниците на идеята за иредимството на 
коня предъ вола въ стопанството твърдятъ, че 
продуктивностьта въ работата на първия е 
двойно по голема отъ тоя на втория. Това, 
вярочемъ, е верно, по само по отношение на 
некои полски работи като: сеитбата, браненето, 
окопававето, огърляването и превоза на снопи 
те. Тамъ, обаче, кждЬто се оре по-дълбоко, 
конете вършатъ толкова работа, колкото и 
воловете, съ това преимущество, че ако за 
тегленето двукорпуснит/Ь и трикорпусните 
плугове еж необходими напр. 8 средни коне, 
сжщата работа може да бъде успешно из 
пълнена отъ 6 вола. Превозътъ на големи 
тяжести по блатиста или песъчна основа, из
возването на тора презъ кишовни зими и др. 
е предпочтително да става съ волове, тъй 
като при натиска наземята двете копита на 
вола се разединявагь, донирателната плоскость 
се увеличава и потъването е по-слабо отколкото 
при воня. 

При все това, може да се приеме, че при 
употребението на воловете само на такива 
работи, за които съ вай-пригодви, 5 вола ио 
своята работа се равняватъ на 4 ; ако волове
те се употребяватъ за свички текущи стопан
ски работи безогледно, то 4 вола -_ 3 воня, 
а при леви почви, интензивна возитба 3 вола 
==: 2 воня. 

Друга съществена разлива въ стойностъта 
по подържането ва воловете и конете произ
лиза отъ нееднаквото имъ амортизиране: воня 

се използува въ извесно стопанство средно 
8 — 10 години и изиска ежегодеяъ разходъ 
за погашение на своята капитална стойность 
Юо/о — 12°/°, когато вола при едно правилно 
използуване постъпва на работа въ 3 — 4 
годишната си възрасть (огледно породата) в 
служи 4 — 5 и повече години, прЬзъ което 
време или не губи нищо отъ стойностьта си 
или само нЬкакъвъ малъкъ проценгь (2%). 
Не требва да се забравя, че издържането на 
коня е скъпо и вследствие на това, че той 
служи доста и презъ напредналата си възрасть, 
— тъкмо тогава, когато, като всеко старо жи
вотно, се нуждае отъ по изобилна и доброка
чествената храна. ОсвЬнъ това, следъ като 
вола стане негоденъ за работа, може да бъде 
угоенъ и продаденъ на добра цена; съвсемъ 
старъ вонь е никому ненуженъ. 

Не малко важно обстоятелство е и покуп
ната цена. Добъръ работенъ волъ струва все
кога иоефтчно, отколкото добъръ конъ — сле
дователно и процента отъ капитала, вложенъ 
въ конете, ще бъде свекога по големъ огь 
тоя за волове. Известна разлика вь стойносгьта 
по подържането преставляватъ инвентарните 
вещи (хамути, четки, чесали, покритки и пр.), 
ковката и лекуването, които при конетЬ са 
всЬкога свързани съ много по-голЬми разно
ски, отколкото при воловете. 

Зимните помещения за воловете могатъ 
да бъдатъ но-студени, отколкото конюшнитЬ. 
Вола, както е известно, е по-малко наклоненъ 
къмъ всевъзможни заболявания, отколкото коня. 
Осакатения презъ време на работата волъ 
редко губи значителна часть отъ пазарната 
си цена. Коня, при такъвъ случай, се про
дава само за кожата. Рискътъ за повредата 
(осакатяването) на конете е много по-големъ, 
вследствие природните му особености (буенъ 
темпераметъ); исключение може да направата 
само тежките коне. 

Въ западно-европейските (немските) сто
панства сметать работните дни на воловете 
съ 10% — 20% по-малко отъ тия на воне
те ; въ Русия и въ насъ не с&ществува почти 
никаква разлика, тъй като, особено прн дреб
ните стопанства (където нема хергеле), и ед
ните и другите се използувать цела година, 
Отъ всичко гореизложено е явно, че дневната 
работа на една конска двойка е много по-ск&па 
отъ тая на една волска. 

Ако резюмираме всичко гореказано, ще 
видимъ, че, отъ икономически огдедъ, замена-
та на вола съ воня се явява приходна въ 
такива случаи, когато въ стопанството се оре 
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плитко, което дава възможность да се извър-
шать бързо най-важните предпосевнн работи. 
Освенъ това твърде важно е да се има дос
татъчно число работни коне и тогава, когато 
въ стопанството се дава преемущество на око-
пователните растения, изискващи често обрабо
тена съ култиватори и огьрлачи. Широкосея-
дкитЬ и редосеялките изискватъ изключително 
коне, благодгрейне на които не само работата 
върви успешно, но и посева бива по-равенъ 
и по правиленъ. Окопаването и огърлянето съ 
волове, поради медленошта на последните, 
не съ изгодни оше и за това, защото тези 
животни пхтемъ отскубватъ часть оть култур
ните растения, а другата часть изпотъпкватъ. 
Не може да става и дума (у насъ), че при 
по-дълбока оранъ, каквато е необходима при 
културата на некой отъ кръмните и фураж
ните растения, воловете съ твърде необходими 
за стопанството и могать да имать големи из
годи, ако се обърне внимание на своевремен
ната имъ браковка и угояване. 

При поставката на нашето коневъдство, 
днесъ за днесъ вола остава незаменимъ дру-
гарь на нашия земледЬлецъ, а коня помощникъ 
на последния. Съ течение на времето, когато 
ни се подобри расата въ направление да се 
получатъ по-тежки, по-флегматични, съ една 
речь, по-прогодни за землецелието коне ще мо
же да става дума и за изместването на вола 
и заменяването му съ коня така, вакго е въ 
по-културните страни. 

И. Г. К. 

Извлечения отъ протоколите отъ IV редовна 
сесия на Варненския Окр. Съвгзтъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 7. 

на Варненския Окр. Съветь отъ заседанието 
му на 30 септември т. г. (4-та редовна 

сесия, 8-й изборенъ периодъ). 

РФШЕНИЕ № 33. 

Прочете се и се прие протоколъ № 6 отъ 
миналото заседание, което се при безъ никакво 
изменение. 
РЬШЕНИЕ № 34. 

Докладчикатъ на бюджетарната комисия Р. 
Николовъ, докладва бюджетопроекта на окръга 
за 1912 г., начиная отъ параграфъ 1-й по 
прихода. Обясни че кредита по параграфъ 1, 
п. 2 . — проданъ всекакъвъ видъ негодни ма-
терпяли, — е увеличенъ отъ бюджетарната 
комисия отъ 100 на 2400 лв., защото |смета, 
че требва да се продадътъ файтона, колата 
и конете при окр. стопанство. 

Д. Шиковъ, — очудва го факта, че бюд
жетарната комисия тъй набързо повдига въпро
са за продажба на конете, файтона, и каруца
та, намира че те съ необходими за стопан
ството и иска тоя въпросъ да се разгледа ка
то отделна точка и то по предложение, под
писано отъ нуждното число съветници. 

Кр. Мирска, — желателно би било да се 
знае кога и кои причини еъ продиктували ку
пуването на файтона. 

Г. х. Колевъ, — файтона е купенъ прЬзъ 
1903 г. защото отъ тогавашния съставъ се 
изтъкна нуждата да се ходи често, въ стопан
ството, безъ право на пътни пари. Обяснява 
подробно колко се харчи за подържането на 
парковете, поправка зданията, за персоналъ и 
др., — намира че аа стопанството се харчи 
17,000 лв., а се добива доходъ 7000 лв. За
явява че народната пара требва ползотворно 

да се иждивява, напомня че въ миналогодишните 
протоколи пропустнато е да се отбележи реше
нието за даването подъ наемъ или чрЬзъ кон
цесия стаите при стоианството, и се отърве 
окръга отъ излишни разходи. 

П. Костовъ иска, кредита по параграфъ 
1 п. 2. да си остане така както го е приела 
бюджетарната комисия. 

Д. Шиковъ не верва, че министерството 
ще утвърди подобно решение. Краварницата, 
свинарницата н свързаните сь тЬхъ сервизи, 
— файтона, каруцата конетЬ и пр., — не-
може да се закриять, още повече въ едно за
седание, където тоя въпросъ не е специялна 
точка. Обяснява, че за дамътъ, м. година е 
похарчена голЬма сума за поправката му кой 
то кредитъ е гласувань отъ съввта и нелогич
но ще бъде сега същия съвегъ да иска за
криването. Настоява тоя въпросъ да се внесе 
като специялна точка въ дневния редъ, за да 
има възможность основно да се проучи и се 
съобщи за това на окр. управитель, ветерн. 
лЪкарь и агронома и пр. 

Ив. Котаровъ мисли, че не е парламен
тарно да се повдига тоя въпросъ сега когато 
се чете бкижета. Краварницата, свияарнищта 
и свързаните съ тЬхь сервизи, не ще може 
да се закриягъ, защото ще влЬземъ въ про
тиворечие съ взетите отъ мин. година реше
ния по схщия въпрось. Правилно рЬшение ще 
се вземе, ако се впише като специялна точка 
отъ дневния редь въ едно бъдаще засЬдание. 

Г. х. Колевъ е за разумното изразход
ване на народната пара; обяснявл, че кравите 
съ купени и половината отъ тЬхь съ умрЬли 
и че резултатите оть това направление на 
стопанството пе съ доходни. Швторао спомня 
миналогодишното решение, ио даване чисто 
куруртно нанравлепие на стопанството. 

Кр. Мирски пита, оть продажбата на ка 
кви предмети ще се образува увеличението на 
парагр. 1 п. 2 — 2400 лева? 

Р. Николовъ, обяснява пунктоално и доба
вя, че бюджетарната комисия е предвидела въ 
разходния парагр. нуждната сума за пътни и 
дневни по надзора на окр. стопанство, и че 
това решение не се отнася до закриването на 
краварницата и свинарницата. 

Ив. Котаровъ намира, че се предрешава 
въпроса съ закриването на краварницата и 
свинарнипата, защото да се продадътъ кару
цата и конете, то значи да нема съ какво 
да се изхвърли торатъ и да се пренася хра
на за добитъка. Моли, съвета да отложи тоя 
въпросъ за едпо идно заседание, което ще е 
и парламентарно. Ако се съгласимъ съ бюдже
тарната комисия и приемемъ инцедентно пов
дигнатия въпросъ, лошо ще се изложимъ првдъ 
обществото, още повече че сме Ьъ края на 
изборния периодъ. 

Р. Николовъ, съобщава, че още първата 
година съвета е билъ за закриване на тия 
сервизи. Намира, че възраженията па г. Ко-
тарова не съ основателни, защото трактувания 
въпросъ е неразривно свързанъ съ приходната 
часть на бюджета. 

Д. Шиковъ моли да не се амбицирать го-
воривишите и да настояватъ за приемане на 
техните предложения. Добавя, че въпроса е 
твърде важенъ и следва да се разгледа пар
ламентарно. Иска да се уведоми централната 
влаеть и саециалистите. Въ края на периода 
сме и нека не вземемъ необмислени решения. 
Безъ каруци и коне немислими съ краварни-
ца и свинарнида. Иска специална точка по 
тоя въпросъ. 

Кр. Мирски напомня, че безъ да се е за-
нимадь съвета и вземе специално рЬшение по 
стопанството, не може да се гласува увеличе
ние по парагр. 1 п. 2. 

Ив. Котаровъ съобщава, че най-разумното 
и правили* разрешение на въпроса ще стане, 
когато лице срещу лице представителите на 
централната влаеть могать да се изкажатъ въ 
съвета. Намира че бюджетарната комисия не
правилно отнася прихода отъ конете, файтона 
и пр. къмъ парагр. 1 п. 2. защото тия пред
мети не съ негодни, а би требвало да се от1 

несятъ къмъ параграфъ 14 глава 2 на при-
ходъ. Иска съвета да се занимае сь въпроса, 
когато се гласува тоя параграфъ. 

Кр. Мирски иска, да се съгласи бюдже
тарната комисия, да се гласува парагр. 1 п. 
2 само съ 6 00 лева приходъ, или пъкъ да се 
отложи въпроса изце.ю. 

Гласувано, съвета реши: Прихода по па
раграфъ 1 п. 2 да се отложи за определяне 
вь специално засЬдание. 

Докладчика Р. Николовъ чете и. 3 отъ 
парагр. 1 — „Наемъ отъ Згради" и обясня
ва, че тоя приходъ е увеличенъ огъ 5 на 6000 
лева, защото бюджетарната комисия смЬта, да 
се отдадътъ стаите заедно сь кобилите, пар
ковете и фурната изцбло на наематель. 

Ив Котаровъ иска "за окр. стопанство да 
се посвети едно спец. засЬдание. 

Гласувано, съвета реши: Оглага разглеж
дането на приходния парагр. 1, за едно спе
циално заседание. 

Докладчикъ Р. Николовъ продължава чете
нето на парагр. 2. оть прихода и запитва защо 
е намаленъ кредита по парагр. 3 оть посго-
яната комисия, „Приходъ огъ лекарствата по 
ветеринарните лечебници" оть 4068 лева на 
3000 лева. 

Ц Шиковъ обясни, че има новъ правил-
никъ за еъблране таксигЬ по лЬкуване на бо-
ленъ добитъкъ, въ който съ намалени цените 
на лекарствата и оть тамъ произлизл нама
лението по бюджетопроекта. 

Гласувано, съвета прие параг. 3 по при
хода 3000 лева. 

Параграфъ 4 се прие както е въ бюдже
топроекта, — 3000 лева. 

Параграфъ 5 и. 1 „Вьрхияна върху да-
нъкъ занятие" прие се както е въ бюджето
проекта, — 59673.10 лева. 

Докладчика чете п. 2 отъ парг. 5 и спо
мня, че бюджетарната комисия е направила. 
увеличение отъ 38080.20 лв. на 45000 лв. 
като е- имала предъ видъ новите оценкч 
на зградитЬ, които съ увеличили окдада на 
дър. данъци. 

Ив. Котарш е съгласенъ съ увеличението, 
но иска да се закръгли, —да остане 40000 лв. 

Кр. Мирски пита, защо ако данаците се 
увеличаватъ, да увеличаваме непремено и връх
нините нека намалимъ процента на връхни
ната и по този начинъ ще имаме цифрата 
въ бюджетопроекта, 

Д. Шиковъ обяснява каква е практиката 
при гласуване на бюджетмтъ: сметатъ се по
стъпленията по последнитв три години, сбора 
се дЬли на три и резултата се смета за вв-
роятенъ доходъ за идната бюджетна година. 
Добавя, че новите оценки въ градовете лг 
привършени, че въ селата има намаление даже 
и че окладътъ визиранъ въ бюджетопроекта е 
взетъ отъ финасовите власти. Иска да не се 
намалява процента на връхнината, защото 
скоро ще се изправимъ предъ дилемата, да 
приключимъ бюджета сь дефицитъ. 

Ив. Котаровъ мисли, че окладътъ на 
връхнините е базиранъ върху последните уве
личения на данаците, които бюджетарната ко
мисия е имала предъ видъ при увеличението, 
добавя че вь прошетарната комисия имало ма
са молби, конто чакать своето удовлетворение, 
напр. тая на търг. училище за постройка 
здание, за която цель общината е отпусгнала 
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-общ. место, — иска увеличението, което бюд
жетарната комисии е направила, но да се за-
Брхгли. 

Д. Шиковъ иска да си остане внисав&та 
въ бюджетопроекта цифра, която е пресмет
ната върху оклада на държ. данаци, даденъ 
отъ финас началникъ. Обяснява обширно го
лемите формалности и мудностьта при новото 
облагане, което не ще се свърши и идната 
година даже, следователно, н$ма защо да уве
личаваме връхнвнитЬ Овр. приходъ требва да 
«5йде действителенъ. Моли бюджетарната ко
мисия да отегли увеличението си по иараг. 5 
п. 2 — 4. 

Г. х. Колевъ констатира, че ежегодно окр. 
връхнина е увеличавана съ 2—3000 лв. — 
намира че при увеличение на държ. данаци, 
вероятно е да иъстъпятъ 2 5 % увеличение. 
Държавата ще събира увеличените данаци още 
лр4зъ идната година. 

Ер. Мирски, — нека да се има предъ 
видъ, че ежегодно оставатъ недобори и връхни
ните върху техъ не могатъ да се събератъ. 
Обясни въпроса и на турски езикъ. 

Гласувано, съвета реши: Прихода по 
иараграфъ 5 п. 2 да си остане както е въ 
бюджетопроекта — 38080.20 лева. 

П. 3, — остава също както е въ бюд
жетопроекта, — 107092.30 лева. 

II. 4, — остава също както въ бждже-
топроекта, — 44555.60 лева. 

П. 5, — увеличава се отъ 16 на 17000 
лв., защото вероятно е да постъпи, понеже 
има увеличение на кръчмите. 

П. 6, — както е въ бюджетопроекта, 
— 25000 лева. 

Прочете се параграфъ 6, по който не се 
предвижда приходъ. 

По параграфъ 7, — остава предвидената 
но бюджетопроекта сума 1000 лева. 

Но параграфъ 8, — не се предвиде ни
каква сума, понеже прихода отъ добитъкъ 
„юва* е остъпенъ на общините. 

Параграфъ 9 „Приходъ отъ окрж. вест
никъ'1, бюджетарната комисия е на мнение да 
-се заличи тая сума. Докладчика Николовъ об
ясни, че тоя доходъ е фиктивенъ и че за 1911 
г. едва ще има 1000 лв. постъпление. 

Д. Шиковъ пояснява, какъ се е породилъ 
въпроса за издаването на окр. вестникъ и до
бавя че въ него се печататъ освЬнъ всички 
обявления на комисията, за които порано се 
плащаше, но и пояснения на пови законово* 
ложения, опжтвания чрезъ окръжни, хвър
чащи листове и пр. вестника по решение на 
съвета, се праща даромъ на общините и учи
лищата", таксите за обнародване обявленията 
съ много низки, — 2—3 лв# за.едно обяв
ление, за което общините по-рано плащаха 
скъпо и прескъпо. Ползата отъ вестника не | 
пр4ка и издаването му е необходимо. Спре се 
на факта, че идеята за издаване окр. вест-
никъ е породена най напредъ въ Варненски 
окр. съветъ и е възприета ртъ всички други 
окръзи и, непоследователно ще е сега да за
личаваме тоя кредитъ. 

Кр. Мирски обяснява, че идеята за окр. 
везприета и отъ държавата: вписано е въ 
законопроекта на окразите и околиите задъл
жителното издаване на окр. вестникъ. Иска 
издаването на в4стника но формата му да се 
измени като тоя на държавенъ вестникъ за 
да може да се подвързва. 

Председ. Кр. Мирски остави за свой за-
м4стникъ председ. на постояната комисия Д. 
Шиковъ и отиде на заседание въ училищното I 
.настоятелство. 

Р . Николовъ дава обяснения, че бюдже
тарната комисия не е противъ издаването на 1 

окр. вестникъ, но е противъ виисването на 
фиктивните приходи въ бюджета. 

Гласувано, съвета рЬши: Прихода по пара
графъ 9 отъ окр. ВБСТНИКЪ да се определи въ 
утрешното заседание, когато ще се иматъ на 
ръка точните цифри на вЬроятнитЬ постъп
ления. 

Цродължи се четенето на.иараграфъ 10 
отъ ирихода „ Такси отъ удостоверения, пре
писи и др.а 

Р. Николовъ пита, защо тоя параг. е на-
маленъ отъ 500 на 100 лв. 

Председ. Д. Шиковъ обясни, че прЬзъ тая 
година едва съ постъпили около 100 лв., за
щото издадените преписи и удостоверения не 
надминаватъ 100 екземпляра затова е станало 
и намалението. 

П. Костовь мисли, че ако такситЬ се съ-
биратъ както въ общините, щело да постъпи 
по-вече приходъ. 

Д. Шиковъ обясни, че има добръ редъ за 
събиране таксите и контрола е ефикасенъ. 

Гласувано, прихода по параграфъ 10 се 
приема 100 лева. 

Докладчика Р. Николовъ обясни, че из
вънредния приходъ остава да ое разгледа въ 
друго заседание, защото имало да се направ-
вятъ някои проучвания, което се възприе отъ 
съвета. 

Дневния редъ се пререди така: вземане 
решение по отпустнатите 4000 лв. на бол
ницата „Парашкева Николов̂ 4* се отлага за 
друго заседание. 

Пристъпи се къмъ т. 4 отъ днешния дне-
венъ редъ, — докладъ отъ прошетарната ко' 
мисия. 

Докладчика на прошетарната комисия Ив. 
Котаровъ чете молбата на Варненската Търг. 
Индустр. Камара, съ която иска помощъ 6000 
лв. за устройване мелничарски курсъ. Обяс
нява обширно големото значение на тоя курсъ I 
за развитието па. мелничната индустрия у насъ 
и за подигане цееиге на брашната ни, които 
съ получили златни и сребарни медали въ 
много изложения. Моли съвета да възприеме 
тая идея и отнустне една но-голема помощь. 
Прошетарната комисия е на мнение: предви
дения въ параграфъ 21 на т. год. бюджетъ 
кридитъ да се употреби за мелничарски курсъ. 

Р. Николовъ пита какви курсове ех устро
ени отъ камарата прЬзъ тази година. 

Д. Шиковъ обясни, че не еж уредени ни
какви курсове. Водена е преииска съ м-вото 
за рогозарски и кошничарски курсове, първия 
вЬроятно ще се устрои тая зима, а втория не I 
ще се състои, защото специалиста се е нро- [ 
изнесълъ, че за устройството му нЬмало ус
ловие. 

Р. Николовъ е съгласенъ да се уреди мел
ничарски курсъ съ свободните суми на пара- | 
графъ 21 отъ т. г. бюджетъ. I 

Ив. Котаровъ съобщи, че курсътъ е вече 
уреденъ и помощьта е повече отъ належаща. 

Д. Шиковъ мисли, че по добре е', да се 
изоставятъ молбите за разни помощи до на
реждането на бюджета за 1912 г. и, ако има 
свободни суми, тогава да се даватъ помощи. 
По-рано требва да се задоволятъ задължител
ните разходи. | 

Ив. Котаровъ напомня, че доклада на прош-
тарната комисия е специялна точка въ днешния 
дневенъ редъ и не може да се изостави. Об
ръща вниманието иа съвета, че не е важно отъ 
кого е устроенъ курса, но е важна реалната | 
полза за населението въ окръга. Спира се об- ( 
ширно върху значението на тоя курсъ, спомни | 
за курса по машинознанието въ Добричъ и голЬ- | 
мата полза, която той е принесълъ. Безпор- I 
но е, че курсовете тласкатъ занаятите и ин
дустрията напредъ, — иска кредита по бюд- | 

жета за 1911 г. 4000 лв. да се употребя 
за мелничарски курсъ, като добавя, че дру
гите страни напрЬдвать, благодарение такивато 
курсове, които не ех нищо друго освенъ, съ
бирането на знанието и опити вь единъ ц:н-
тьрЪа Курсовете съ необходими, подържа мне
нието на Р. Николовъ, щото сумата по пара
графъ 21 на т. г. бкнжегъ да се даде за 
мелничарски курсъ. 

Г. х. Колевъ иска отлагане въпроса за 
друго заседание, защото сега се гледа бюд
жетопроекта за 1912 г. а не бюджета за 
1911 год. 

(Следва). 

Варненската Окржжна Постоянна Комисия. 

ОКРЖЖНО. 
Д* 5840 

гр. Варна, 8 Декември 1911 год. 

До %. г. общинскипиъ кметове 
въ окржхъ, 

При получените въ постоянната комисия 
изборни книжа по произведени избори за пред
ставители въ разграничителните комисии съг
ласно закона за запазване, измерване и из
ползуване на селските и градски мери, коаста-
тирало се е редъ нередовности и незпазване 
на чл. 6, 7 и 8 отъ правилника за прилагане 
на горния законъ, съ което се създавать из
лишни преписки и нареждания за произвеждне 
на повторни избори. 

Ето защо, за въ бъдеще комисията Ви, 
моли, господине кмете, за по голема редовносъ 
и спешность, да се събиодаватъ точно нареж
данията на горецитиранитЬ членове отъ пра
вилника, като се изпращатъ книжата напълно 
уформени. Желателно е също общинските кме
тове да събиратъ отъ председателите на бюрата 
изборните книжа за всека секция на общи
ната и приключени въ общъ пакетъ да ги из
пращатъ. 

Председатель: Д. Шиковъ 
Секр.-бирникъ: Сг. Кълдаржмовъ 

ПрЬселенска Община, Балчишко. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 1256 

с Цреселепцй, 28 ноемврий 1911 год. 

Понеже обявения на 26 того тьргъ за 
отдава че на прЬдприемачъ доставката на кан-
целарскнтЬ материали нуждпи за презъ целата 
1912 година несъстоя по не явяване на кон
куренти, то обявява се за знание на интере-
сующите се, че на 30 декемврии т. г. оть 2 
до 5 часа следъ обедъ ще се произведе новь 
търгь за същата цель. 

Предприятието възлиза на 261 л. и 60 ст* 
Исканий залогъ _е 5%. 
Желающите да конкурирагь, требва да се 

съобразяватъ съ чл. чл. 11 — 14 отъ закона 
за обществените предприятия. 

Оферта дадени следъ закриване на търга 
не се приематъ. 

Кметъ: Г. Русковъ 
Секр.-бирникь: Абажиевъ. 
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СПАСОВСКА ОБЩИНА 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4216 

с Спасово 11 ноемврий 1911 год. 
Обявява се за знание на интересую-

щите се, че на 10 Декемврий т. г. въ 2 
часа следъ пладне въ Спасовската община 
ще се произведе търгъ съ явно малонад-
даванйе за отдавание на педприемачъ 
доставката на канцеларските материяли, 
потребни на общината за презъ целата 
1912 година. 

Предприятието възлиза на 447*30 лв. 
Изкания залогъ е 5 %. 
Желающите да конкуриратъ требва да 

да се съобразяватъ съ чл. чл. 11 до 14 
отъ закона за общественните предприя
тия, като при това се предупреждаватъ, 
че офертите подадени следъ закривание 
на търга, нема да се взематъ подъ вни
мание. 

Кметъ: 0. Атанасовъ 
Секр.-Бирникъ: Димитровъ 

Елесъ-факжнсксо сел. общ. управление. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 606 

с Елесъ-факж 26 Ноемврий 1911 г. 

На 22 Декемврий 1911 г., отъ 2 - до 4 
часа следъ обедъ, въ канцеларията на общин
ското управление ще се произведе нубличенъ 
търгъ съ явно малонаддаване, за доставката 
на канцеларски материали за 1912 година. 

Първоначалната оценка ва предприятие
то възлиза на 300 лева. Искания залогъ за 
правоучастие въ търга е 5% върху първона. 
чалната оценка. 

Членове 11, и 12, отъ закона за общест
вените предприятия еж задължителни за кон
курентите. 

Тържните книжа могатъ да се видятъ 
всеки присатственъ ?евъ и часъ въ канцела
рията на общинското управление. 

Общински Кметъ: В. Кировъ. 
Секр. Бирникъ. П. Железковъ. 

Саръ-Гьолско Общ. Управление. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2405 . 

с Сарх-Гьолъ, 2 Декемврий 1911 год. 

Въ допълнение на обявлението № 2275 
отъ 10-ий Ноемврий т. г., Сард-Гъолското 
Сел. Общ. Управление обявява, че на 28-ий 
Декемврий т. г. отъ 2—4 часа следъ обедъ 
въ помещението на общин. канцелария, ще 
се произведе новъ търгъ съ тайна конкурен
ция за направа новъ общ. домъ. 

Обявлението № 2275 е публикувано въ 
Държавния вестникъ брой 263 отъ 25-ий 
Ноемврий т. г. 

Общ. Кметъ: Ат. Ивановъ. 
за Секр.-Бирникъ: Н. Хиневъ. 

Спасовско Сел. Общ. Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4382 

с Спасово 23 Ноемврий 1911 

Обявява се за знание на интересующит4 
се че подъ надзора на кметството се намира 
1 безступанско „Юваи мъжко теле на 8 ме
сеца черно. 

Ако до 61 дни отъ днесъ не се яви сту-
панина му съ нуждните за правособственость 
документи и си го прибере ще се продаде за 
въ полза на общ. каеса. 

Кметъ: С. Атанасовъ 
Секр.-бирникъ: Димитровъ. 

Киликадийско Селско Общинско Управление 
Курть Бунарско. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 2435 

с Кили-кадж 21 Ноемврий 1911 година. 

Понеже обявените съ обявления № 1983 
отъ 6 октомврий пуОликуванъ въ брой на Вар-
ненский окржженъ вестникъ; а) За 14 того 
за отдавание на предприемачъ доставката на 
канцеларските и отоплителните и осветителни 
материяли и б) на 15 схщий за доставката 
на форменно облекло за общинските полицей
ски и горски стражари за идната 1912 год, 
по не явяване ва конкуренти не се състояха, 
обявява се на интересеющите се че на 21 
декемврий часътъ отъ 9 до 12 предъ обедъ 
и отъ 2 до 5 следъ обедъ ще произведътъ 
втори патъ търгове за доставките подъ буква 
а и на 22 сящий отъ 9 до 12 предъ пладне 
за доставката подъ буква б. 

Иоемнит* условия сд на разположение въ 
канцелярията всеки приежтетвенъ день и часъ. 

Залогъ 5 % . Членове 11 — 14 съ зад-
лъжителни. 

Разноските по търговете съ въ тъжесть 
на предприемачите. 

Общ. Кметъ: А. Мехмедовъ 
Секр.-бирникъ: А Радевъ. 

Били-кадийско Селско Общинско Управление. 
Куртбунарска околия 

Обявление 
№ 2468. 

с Кили-кадя, 24 Ноемврий 1911 год. 

Кили-кадийското селско общ. управление 
съгласно протокола на ' общинскиягь съвегь 
държанъ въ заседанието му на 23 того има 
честь да обяви, на г. г. интересующите се на 
14 декем. т. г. часътъ отъ 2 до 5 после пла
дне въ канцеларията си, ще произведе публи-
ченъ търгъ за продаване на два говежди би
кове едина на селото Кили-вадх, а другия на 
селото Бешъ-тепе. 

Първоначална цена за Кили-кадийскиятъ 
бикь е 100 лева, а 8а Бешъ-тепенскиятъ 80 
лв., изканиять залогъ е 5 % върху първона 
чалната цена. 

Книжата по търгътъ могатъ да се виж-
датъ всекой день и часъ въ канцеларията. 

Желающите да купятъ некой отъ тий би
кове нека въ деньтъ на търга се явятъ и на-
даватъ. 

ОТЪ КМЕТСТВОТО. 

Бей Бунарско Селско Общин. Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 4657 

с Бей Бунаръ 10 ноември 1911 год. 
На 11 Декември 1911 година, отъ 2 до «> 

часа следъ обедъ, въ канцеларията на об
щинското управление ще се произведе ну
бличенъ търгъ съ явно мадонаддаване, за. 
доставката на: 

1. Канцеларските материали. 
2. Форменно облекло и въоръжение на̂  

общ. стража. 
3. Осветление, отопление, и подържане 

мобили презъ идущата 1912 год. 
Първоналната оценка на предприятието 

възлиза на 1-650 лв. II 510 лв. Щ-250 лв» 
Искания залогъ 8а правоучастие въ тър

га е 5% върху първоначалната оценка. 
Членове 11 и 12 отъ закона за обще

ствените предприятия съ задължителни за« 
конкурентите. 

Търяшите книжа могатъ да се видятв-
всеки присътственъ день и часъ въ канце
ларията на общинското управление. 

Общински кметъ: Д. Георгиевъ. 

Секретарь- бирникъ: Г. Варимезовъ 

Гяв. Суютчукско Училищно Настоятелство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 34 

с Гяв, Суютчукъ, 12 Ноемврий 1911 год. 

Понеже назначения съ обявление подъ Д* 
13 за 28-ий истеклий Октомврий търгъ за 
отдаванието «подъ наемъ учил. ниви принад
лежащи на Г. Суютчувекото първоначално 
училище състоящи се отъ 2662 декара за единъ 
сеидбенъ периодъ считать отъ 1 Януари 1912 
год, до 31 Августъ 1913 год. не се състоя 
по отказване на явившите се конкуренти да 
надававать пооделно на парче Г. Суютчукско-
то Учил. Настоятелство обявява за знание на 
интерасующите се, че на 19 идущия Декември* 
въ 2 до 5 часа после обедъ въ канцеларията 
на Г. суютчушката община ще се произведе-̂  
наново търгъ за сжщата цель съ това само 
изменение, че отдаванието на горните нивя> 
ще б&де изобщо а не но парче. 

Това като обявява Училищното Настоятелства 
поканва желающите да наематъ тия ниви да» 
се яватъ въ оиределения по-горе день и часъ 
въ Общ. Канцелария и надаватъ. 

Пр4дседатель: К. Ив. Карагьозовъ-

Гл. Учителка: Ст. Стефанова. 
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